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UUTISIA

Uusia kasvoja  
Suomen tieteellisen kirjastoseuran hallituksessa - 2016

Virpi Kultanen

Mitä tehtäviä teet ja missä organisaatiossa?
Työskentelen informaatikkona Humanistisen ammattikorkeakou-
lun pääkaupunkiseudun yksikössä, jossa työskentelen viikoittain 
kahdessa eri toimipisteessä. Nurmijärven kampuksella pyöritän yk-
sin kampuskirjastoa. Helsingissä työskentelen Haagassa, jossa Hu-
makilla on yhteiskirjasto Kuurojen liiton kirjaston kanssa. Lisäksi 

työssäni on pedagoginen painotus sisältäen jonkin verran opetusta ja vastuun tiedonhaun opetuksen 
kehittämisestä sekä siihen liittyvien verkkototeutusten laatimisesta. Humak on ollut vetovastuussa Suo-
men ammattikorkeakoulukirjastojen yhteistyökonsortion AMKIT-konsortion puheenjohtajuudesta ja 
hallinnosta vuoden 2014 alusta ja kausi jatkuu vielä vuoden 2016 loppuun. Oma roolini on toimia 
AMKIT-konsortion sihteerinä. Päivästä riippuen olen siis joko informaatikko, opettaja tai sihteeri.

Mikä kiinnostaa STKS:n toiminnassa & mitä STKS antaa sinulle?
Olen aina ollut aika aktiivinen tyyppi ja kiinnostunut yhteisiin asioihin vaikuttamisesta ja niiden 
hoitamisesta. Olen aiemmin ollut STKS:ssa rivijäsenenä, lukenut Signumia ja osallistunut STKS:n 
työryhmien järjestämiin seminaareihin. AMKIT-konsortiossa toimimisen kautta olen saanut laa-
jempaa kuvaa Suomen korkeakoulukirjastosektorin nykytilanteesta ja STKS:n piirissä pääsen näke-
mään, keskustelemaan ja myös vaikuttamaan vielä laajemmasta näkökulmasta. Aikojen ollessa tiu-
kat ja alan muuttuessa koen tarvetta keskustelulle, kannanottamiselle sekä myös kirjastojen puolus-
tamiselle. Näen STKS:n vakiintuneena vaikuttajatahona ja toivon voivani oppia pidempään ympy-
röissä olleilta niin, että voisin jatkossa itsekin tehdä enemmän yhteisen alamme hyväksi. STKS antaa 
siis minulle verkostoja, oppia ja mahdollisuuden kokea tekevänsä jotain yhteisten asioiden hyväksi.

Mistä kirjastoalalla pitäisi puhua juuri nyt?
Laadusta, jatkuvuudesta ja muuntautumiskyvystä. Resurssien vähentyessä pitäisi kuitenkin keksiä 
tavat sille, ettei laadusta tarvitsisi loputtomasti tinkiä. Kuinka säilytetään laadukas koulutus – niin 
alan koulutus kuin laatu tukea niitä koulutusprosesseja, joissa monet STKS:n jäsenistöstä työsken-
televät tiiviisti? Kirjastolla on ehkä vanhanaikainen kaiku mutta todellisuudessa kirjastot ovat hyvin-
kin muuntautumiskykyisiä ja joustavia. Vielä kun oppisimme tekemään näkyvämmäksi sen arvon 
minkä laadukkaat kirjasto- ja informaatiopalvelut antavat.
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Jonna Hahto

Mitä tehtäviä teet ja missä organisaatiossa?
Työskentelen palvelupäällikkönä Tiedekirjasto Tritoniassa Vaasassa. 
Vastuualueisiini kuuluu tällä hetkellä lähi- ja verkkopalveluiden ke-
hittäminen sekä esimiestehtävät.

Mikä kiinnostaa STKS:n toiminnassa & mitä STKS antaa sinulle?
Halusin STKS:n toimintaan mukaan, koska se antaa laajemman nä-

köalapaikan kirjastokenttään ja tarjoaa tietysti myös verkostoitumismahdollisuuksia.

Mistä kirjastoalalla pitäisi puhua juuri nyt?
Avoin tiede ja julkaiseminen, se tosin on hyvin jo pinnalla. Ehkä myös lisää mietintää siitä, minkä-
lainen on tulevaisuuden asiakas ja mitä toiveita ja vaatimuksia hän asettaa kirjastoille.

Hellevi Hakala

Mitä tehtäviä teet ja missä organisaatiossa?
Työskentelen Metropolia ammattikorkeakoulun kirjastossa tieto-
palvelupäällikkönä. Työ on hyvin laaja-alaista esimiestyötä henki-
löstöasioista uusien kampuskirjastojen suunnitteluun ja palvelui-
den kehittämistä Metropolian strategian ja asiakaspalautteen puit-
teissa. Tällä hetkellä on keskiössä muutosten johtaminen ja henki-
löstön jaksamisen turvaaminen.

Mikä kiinnostaa STKS:n toiminnassa & mitä STKS antaa sinulle?
STKS:n toiminnassa mukana oleminen varmasti lisää ymmärrystä mukana olevien kirjastosekto-
reiden toiminnasta ja luonteesta. STKS:n toiminnan kautta voi vaikuttaa kirjastoalan kehitykseen, 
näin ainakin toivon. 

Mistä kirjastoalalla pitäisi puhua juuri nyt?
Mielestäni tällä hetkellä olisi tärkeää saada koko kirjastokenttä ymmärtämään se, miten suuressa muu-
toksessa meidän perinteinen ammatti-identiteetti on tällä hetkellä. Monet perinteiset tehtävä kirjas-
toalalla tulevat vähenemään, jopa katoamaan ja niiden tilalle tulee uusia. Kirjastosektorilla on teh-
dään kiitettävästi yhteistyötä, mutta on vielä tehtäviä, joissa varmasti päällekkäisyyksiä voidaan pur-
kaa ja joita voidaan tulevaisuudessa hoitaa ehkä ostopalveluina. Tämä vaatii mielestäni vanhasta ir-
tipäästämistä ja uudenlaisen ajattelun laajaa leviämistä. On kyettävä luopumaan jostakin, että saa-
daan jotain uutta aikaan.
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